
Datum: Woensdag 15 september 2010 
Betreft: De ‘reïntegratiestop’ 
 
 
Beste collegae van de raadscommissie Werk & Financiën, 
 
 
Komende donderdag zullen wij in commissieverband elkaar spreken over de ingestelde 
stop op nieuwe reïntegratietrajecten. Ons inziens moeten we dan het College op pad 
sturen met een duidelijke opdracht voor de rest van het jaar 2010. De kernvraag daarbij 
is: moet de ‘reïntegratiestop’ doorgezet worden? 
 
Ten aanzien van het proces tot nu toe 
De SP is van mening dat de wethouder op twee punten anders had moeten reageren. 

• Er lopen momenteel 110 (!) verloningstrajecten meer dan de raad gemandateerd 
heeft in de begroting 2010. Aangezien een verloningstraject 27.000 euro op 
jaarbasis kost1, zijn de overtallige verloningstrajecten een hoofdoorzaak voor het 
tekort op het reintegratiebudget. De gemeente had minder financiële problemen 
gehad als we binnen de gestelde doelstellingen voor het aantal 
verloningstrajecten waren gebleven. 

• Daarnaast vinden wij het zeer onwenselijk dat het College zo’n drastische 
maatregel als een reïntegratiestop neemt zonder de raad om een mening te 
vragen. Ook in het kader van de nieuwe bestuursstijl is dit zeer onwenselijk: zou 
de raad niet aan het stuur moeten staan? En hadden wij niet het College de 
opdracht gegeven bij belangrijke besluiten de raad meerdere opties te bieden? 
Het College had, toen het probleem bekend werd, de raad drie opties moeten 
voorleggen: een volledige reïntegratiestop (zoals nu), volledig doorgaan en het 
tekort dekken, of deels stoppen en deels je verlies nemen. 

De SP heeft geen behoefte om deze procedurele punten verder uit te discussiëren. 
 
Ten aanzien van de reïntegratiestop 
De SP wil daarbij een voorzet doen, met als leidraad: 
 

1. De gemeente biedt nog steeds trajecten aan die een grote kans op succes hebben, en 
biedt geen trajecten meer aan die gebleken onsuccesvol zijn. 

2. De gemeente maakt deelname aan trajecten vrijwillig voor mantelzorgers, actieve 
vrijwilligers en ouderen boven de 57 jaar. 

 
Het eerste voorstel houdt in de praktijk in dat bijvoorbeeld de volgende trajecten nog 
wel aangeboden moeten worden: 

• Alle trajecten voor jongeren, zoals bijvoorbeeld het Orientatiejaar; 
• De zorg‐ en activeringstrajecten, omdat deze wel degelijk leiden tot een stijging in 

de participatie ook al is dat dan niet arbeidsparticipatie; 
• Trajecten waarbij cliënten bij een reguliere werkgever werkzaam zijn;  
• Trajecten gericht op het leren van een specifiek vak, zoals bijvoorbeeld het 

Werkhotel en De Stal.  

                                                        
1 Dit zijn de kosten die ten laste komen van het reintegratiebudget. Daar staat een 
voordeel van 14000 euro omdat er geen WWB‐uitkering wordt uitbetaald.  



Onder andere de volgende trajecten zouden dan niet meer aangeboden moeten worden: 
• Verloningstrajecten waarbij de cliënt niet geplaatst wordt bij een reguliere 

werkgever (dan is de uitstroom namelijk ‘nihil’). 
Het belangrijkste argument om succesvolle trajecten wél door te zetten is omdat dat in 
de toekomst leidt tot lagere uitgaven aan uitkeringen. Daarom vindt de SP het 
verantwoord om voor het jaar 2010 het verlies te nemen. Zie ook het kopje ‘Ten aanzien 
van de financiën in 2010’. 
 
Het tweede voorstel ligt in het verlengde van de eerste. Immers: het is gebleken moeilijk 
om ouderen boven de 57 jaar nog aan een nieuwe baan te krijgen. Alleen als de cliënt 
bijzonder gemotiveerd is wil een traject slagen. In tijden van financiële schaarste 
moeten we keuzes maken: dan geeft de SP liever een traject aan iemand die graag aan de 
slag wil dan aan iemand die geen zin heeft! 
Voor mantelzorgers en vrijwilligers geldt ook dat zij doorgaans ongemotiveerd zijn om 
betaald werk te gaan verrichten. Ze werken immers al, en zijn daar vaak tevreden mee! 
Daarnaast leidt het ‘dwingen tot arbeidsparticipatie’ ook tot een uitholling van andere 
beleidsdoelstellingen van de gemeente: de WMO gaat ervan uit dat er veel 
mantelzorgers beschikbaar moeten zijn. Daarmee snijdt het mes aan twee kanten: door 
ons tweede voorstel besparen we geld op de WWB én op de WMO. 
 
 
Ten aanzien van de financiën in 2010 
Het SP‐voorstel zal uiteraad meer geld kosten dan een totale reïntegratiestop. Op basis 
van de informatie van het College schatten wij dat het SP‐voorstel in 2010 tot 225 
duizend euro aan extra kosten zal leiden. De berekening is te vinden in de bijgevoegde 
bijlage. 
Wij vragen het College om met een voorstel te komen ten aanzien van de dekking van 
het tekort van 225 duizend euro, desnoods uit (algemene) reserves, en deze dekking te 
verwerken in de 2e algemene begrotingswijziging. 
 
Ten aanzien van de financiën in 2011 en verder 
Voor 2011 en verder zullen we nog grotere keuzes moeten maken, aangezien het 
financiëel tekort dan (veel) groter is. De bespreking daarvan zal bij de begroting 2011 in 
oktober/november plaatsvinden. Wij adviseren het College ook na te denken over de 
voorstellen die wij in deze brief geven.  
Als extra ‘hint’ geven wij de simpele rekensom mee dat het stopzetten van alle 328 
verloningstrajecten een voordeel oplevert van 4,3 miljoen euro per jaar. 
 
Ten aanzien van de procedure komende donderdag 
Wij zouden graag zien dat de vergadering van komende donderdag leidt tot een 
duidelijk geformuleerde opdracht voor het College.  
In dat kader stellen wij voor dat de twee voorstellen uit deze brief beschouwd worden 
als ‘moties’ waarover wij aan het eind van de vergadering zouden kunnen stemmen. 
Indien noodzakelijk zouden wij de eindconclusie nog door de raad vast kunnen laten 
stellen. Bij deze vragen wij de griffie ism. de voorzitter van de commissie om deze ideeën 
in een correct procedurevoorstel om te zetten. 
 
 
Tot donderdag, 



 
 
Namens de Socialistische Partij, 
Louk Rademaker 


